



WHERE WERE WE DURING THE EXTERMINATION OF THE POPULATION OF GAZA?

19 January 2024

Genocide is the denial of the existence of a whole human group. The question will come once: **where were you during the destruction of Gaza to the extent it is not fit for human living?**

Dropping internationally banned bombs to burn the populations and wipe out houses, hospitals, schools, to starve people and deprive them from water, electricity, life-saving medications. Mass killing of tens of thousands of people, 98% among whom civilians, majority of whom women and children. But, according to the terms of the Israeli leaders, "There are no innocent civilians in Gaza" and the bombing will last one year if needed.

EuroMed Feminist Initiative do not stop asking:

- *How much longer will leaders of the "International Community"¹ continue keeping their eyes shut in front of this massacre?*

- *How much longer will they continue keeping their ears shut when the Israeli Prime Minister calls to kill the Palestinians "until the last one", when his Minister of Defence is qualifying Palestinians as "human animals".*

- *How representatives and leaders of "International Community" can justify sustainably their complicit silence on behalf of the right of Israel to defend itself, while the International Court of Justice referring to UN convention denied the State of Israel, as illegal occupying power of Palestinian territories notably Gaza, the right of legitimate defence against the Palestinian people?*

- *Will the respect and the implementation of international law ever cease to be hindered by the representatives of the "Free World" behind the United States?*

EuroMed Feminist Initiative fully support South Africa's referral to the International Court of Justice of the State of Israel for its genocidal crimes against the Palestinian people of Gaza.

EuroMed Feminist Initiative believe that this action, backed by an increasing international pressure, will lead to more States standing up and fulfilling their obligations under the Convention on the Prevention and Punishment of the Crime of Genocide (CPPCG)² in order to put an end to the physical destruction of the Palestinian national and ethnic population.

¹ Noam Chomsky, June 14, 2012: "Where the term (international community) is used in the West, the international community refers to the United States and anyone who happens to be going along with it. If the world happens to be, most of the world is opposed, they're just not part of the international community."

² Convention on the Prevention and Punishment of the Crime of Genocide, known as the Genocide Convention, is an international treaty that criminalizes genocide and obligates State parties to pursue the enforcement of its prohibition. Unanimously adopted by the UNGA in 1948, the Convention entered into force on in 1951 and has 152 State parties as of 2022.



أين كنا أثناء إبادة سكان غزة؟

19 كانون الثاني 2024

أن الإبادة الجماعية هو إنكار وجود مجموعة بشرية بأكملها. في يوم ما سنسأل أنفسنا: أين كنا أثناء تدمير قطاع غزة الى ان أصبح غير صالح للحياة الآدمية؟

يستمر استخدام الأسلحة المحرمة دولياً، لحرق السكان ومحو المنازل، المستشفيات والمدارس من الوجود، تجويع الناس وحرمانهم من الماء والكهرباء والأدوية المنقذة للحياة قتل عشرات الآلاف من الأشخاص، التي يشكل المدنيون منهم 98%، وغالبيتهم من النساء والأطفال. ومع ذلك، ووفقاً لما يعتمده القادة الإسرائيليون فإنه "لا يوجد مدنيون أبرياء في غزة" والقصف سيستمر لمدة عام إذا لزم الأمر....

لم تتوقف المبادرة النسوية الأورومتوسطية عن التساؤل:

- إلى متى سيظل قادة "المجتمع الدولي"³ مغمضي الأعين أمام هذه المجزرة؟

- إلى متى سيستمرون في إبقاء آذانهم مغلقة عندما يدعو رئيس الوزراء الإسرائيلي إلى قتل الفلسطينيين "حتى النهاية"، بينما يصف وزير دفاعه الفلسطينيين بأنهم "حيوانات بشرية".

- كيف يمكن لممثلي وقادة "المجتمع الدولي" أن يبرروا، على الدوام، صمتهم المتواطئ وتبريره بحق إسرائيل في الدفاع عن نفسها، في حين أن محكمة العدل الدولية، في إشارة إلى اتفاقية الأمم المتحدة، أنكرت حق دولة إسرائيل في الدفاع عن نفسها، باعتبارها قوة احتلال غير شرعية للأراضي الفلسطينية، وفي مقدمتها قطاع غزة، وضد الشعب الفلسطيني؟

- هل سيتم وقف عدم احترام وإعاقة وتنفيذ القانون الدولي من قبل ممثلي "العالم الحر" وعدم وقوفهم خلف الولايات المتحدة؟

إن المبادرة النسوية الأورومتوسطية، تدعم وبشكل كامل، إحالة دولة إسرائيل إلى محكمة العدل الدولية، من قبل جنوب أفريقيا، سبب جرائم الإبادة الجماعية التي ترتكبها ضد الشعب الفلسطيني في غزة.

ان المبادرة النسوية الأورومتوسطية تعتقد، أن هذا الإجراء المتعلق بتقديم دعوى ضد إسرائيل الى محكمة العدل الدولية، والمدعوم بضغوط دولية متزايدة، سيؤدي إلى وقوف المزيد من الدول الى جانبه، والوفاء بالتزاماتها، بموجب اتفاقية منع الإبادة الجماعية⁴ (CPPCG)، ومن أجل وضع حد لهذه الجريمة.

³ نعوم تشومسكي، 14 حزيران (يونيو) 2012: "حيثما يُستخدم مصطلح (المجتمع الدولي) في الغرب، يشير المجتمع الدولي إلى الولايات المتحدة وأي شخص يصادف أنه يتماشى معها. إذا كان العالم كذلك، فإن معظم العالم يعارض ذلك، فهم ليسوا جزءاً من المجتمع الدولي".
⁴ اتفاقية منع جريمة الإبادة الجماعية والمعاقبة عليها، والمعروفة باسم اتفاقية الإبادة الجماعية، هي معاهدة دولية تجرم الإبادة الجماعية وتلزم الدول الأطراف بالسعي إلى إنفاذ حظرها. تم اعتماد الاتفاقية بالإجماع من قبل الجمعية العامة للأمم المتحدة في عام 1948، ودخلت الاتفاقية حيز التنفيذ في عام 1951، ويبلغ عدد الدول الأطراف فيها 152 دولة حتى عام 2022.